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Kas ärimees saab oiia Eesti 
meedias positiivne kangeiane?

Muijeid EBSi Vi viiistiaskonverentsiit

Kersti Loor

28. jaanuaril toimus EBSis 
järjekordne viiistiaskonve- 
rents "A g a  aja lehes ju 
kirjutatakse!", mis sei aasta! 
keskendus teemaie, kuidas 
Eest i  meed ia  ka jas tab  
ettevõtiust ja äriinimesi.

Olen EBSi magistrandi ja nüüd 
juba vilistlasena pea kõigil neil 
konverentsidel osalenud ning 
leian, et tegemist on sisuka ja 
huvitava üritusega, mis samas 
pakub ka mõnusat meele
lahutust. Alljärgnevalt tahksingi 
jagada teiega mõningaid 
mõtteid, mis minu jaoks 
konverentsi ettekannetest 
kõlamajäid.
Konverentsi avas EBSi rektor 
Madis Habakuk, kes tõstatas 
oma sõnavõtus konverentsi 
keskse küsimuse: "Mida peaks 
meedia tegema, kui üldse, et 
rahvas valiks ka mõne ärimehe 
21. sajandi 100 kõige mõju
kama, tuntuma, austusväärsema 
ja legendaarsema inimese 
hulka?" Sellele küsimusele 
püüdsidki vastust leida pea kõik 
esinejad.
Peale Madis Habakuke tervitust 
tegid avaettekande konverentsi 
moderaatorid BNSi pea
toimetaja Anvar Samost ja 
Eesti Raadio uudiste- ja 
sporditoimetuse juhataja Hanno 
Tomberg. Esmalt andsid nad 
ülevaate äri- ja majandus- 
teemade kajastamisest meedias 
alates 1990ndate algusest tänase 
päevani. Nagu välja tuli, on 
meedia huvi majandusteemade 
vastu olnud tsü k lilin e : 
1990ndate algul alanud tõus 
kulmineerus 1997. aastal, mil 
huvi hoidsid üleval erastamine ja 
börs. Praeguseks on majandus- 
teemad aga taandunud. Tomberg 
tõi välja Vikerraadio kuulajate 
uuringu tulemused, mille järgi 
majandus- ja äritegevus pakub 
huvi vaid 11% ja rahandus ja 
pangandus 6% kuulajatest.
EBSi poolt tellitud uuring Eesti 
Päevalehes ja Postimehes 
viimase poole aasta jooksul 
ilmunud juhtkirjade kohta 
näitas, et põhitemaatika, mida 
neis käsitletakse on 50 % 
ulatuses sisepoliitika, majandust 
käsitles alla 1/3 juhtkiijadest. 
Märgatav erinevus tuli aga sisse 
kahe päevalehe käsitlusviisis - 
kui EPL oli oma suhtumistes 
äritegevusse ja -tegijaisse 
valdavalt positiivne, siis Posti
mees kaldus pigem negatiivsuse 
poole, süüdistades ettevõtjaid

omakasupüüdlikus, tegevuses 
ning nõudes riigi sekkumist. 
Järgnevalt andis konsultant 
Rau) Rebane  sõltumatu 
ü levaate  E esti m eed ia- 
maastikust. Tema leidis, et Eesti 
meedia on orienteeritud reitingu 
müümisele, seetõttu toodab ta 
peamiselt meelelahutust, mis 
omakorda viib infopuuduseni. 
Väikeriikide puhul ei suuda 
turusuhted tagada kõigi oluliste 
valdkondade kajastam ist 
meedias ning vaja on sotsiaalset 
suunamist. Kuigi Rebane 
prognoosis, et tulevikus haka
takse reitingu kõrval müüma ka 
perekondlikkust, head tuju ja 
ausust, võtab selleni jõudmine 
aega. Tulevikus näeb ta 
süvenevat trendi, et äriteemad 
taanduvad uute teemade ees ja 
meedias väheneb ärimeeste ja 
nende imagote maht.
Peale meediakonsultant Raul 
Rebase analüüsivat, ent vaimu
kat ettekannet sai konverentsil 
sõnajäije Eesti suurima tiraažiga 
venekeelse ajalehe „Molodjež 
Estonii" peatoimetaja Iija  
Nikiforov, kes andis ülevaate 
ettevõtjate ja ärimeeste kajas
tamisest vene meedias.
Tema ettekandest selgus, et 
ettevõtluse ja  ärimeeste 
käsitluses venekeelses meedias 
on võrreldes eestikeelse aja- 
kiijandusega märgatav vahe - 
vene meedia kajastab vene 
ärimehi Eestis hoopis leebemalt 
ning on pigem toetaval seisu
kohal, edastades nende kohta 
palju tihedamini just positiivset 
teavet. Nikiforov andis sellisele 
joonele ka väga huvitava 
selgituse. Nimelt on tema 
sõnade kohaselt (mida kinni
tavad ka mitmed uuringud) Eesti 
venekeelne elanikkond hoopis 
rohkem mõjutatud Venemaa 
meediakanalitest ning seetõttu 
kujundab oma arvamused sageli 
just Venemaa telesaadete ja 
lehtede suhtumise järgi. Vene
maa meedia aga kujutab ärimehi 
eelkõige mafioosode ja kelmi
dena, mis paratamatult kulti
veerivad sellist suhtumist ka 
Eestis tegutsevatesse vene 
äritegelastesse. Ning Nikiforovi 
sõnul just seda Eesti vene 
meedia püüabki muuta, ilmne
des vahel vast isegi liiga 
leebena.
Äriinimeste seisukohta esindas 
konverentsil ärimaailmas 
mitmetes eri rollides silma 
paistnud EBSi doktor Monika 
Saiu, kelle arvates loob meedia 
äriinimesest tavaliselt negati- 
vistliku pildi. Selle põhjuseks 
peab ta, et ka meedia ise on äri -

seega peab ta paljudele 
meeldima, et tõmmata ligi 
tarbijaid ning nende kaudu 
omakorda reklaamiandjaid. 
Tarbijaid huvitab vägivald, 
kõmu, sensatsioon ja jant. 
Meedial on lihtsam ja odavam 
võimendada seda, mis müüb, kui 
hakata tarbijaid koolitama. 
Äriinimesena rõhutas Monika 
Salu Milton Friedmani põhi
mõtet, et ettevõtlusel on vaid üks 
sotsiaalne vastutus, milleks on 
kasutada oma ressursse ja 
hoolitseda oma sissetulekute 
suurenemise eest, sest tegu on ju 
ikkagi äriga, mitte altruismiga. 
Meedia aga püüab äriinimese 
kuvandisse tõmmata ka 
sotsiaalse poole, nagu peaks 
äriinimene võtma enda kanda 
riigi kohustusi.
EASi juhatuse esimees Tea 
Varrak, kel kogemusi nii era kui 
ka avalikus sektoris, vaagis oma 
ettekandes huvitavalt era ja 
avaliku ning oma ja võõra 
vahekorda ajakiqanduses. Ta 
leidis, et kuigi üldistusi suhtu
mises on pea võimatu teha, 
suhtutakse erasse pigem disk- 
reetsemalt, avalikku jõulisemalt, 
omanikutundega. Väga huvi
tavast vaatenurgast kiijeldas Tea 
Varrak ajakirjanduse rolli 
keeruliste süsteemide (avaliku 
sektori, kontsernide) tegevuse 
kajastamisel. Elamine selliste 
süsteemide keskel ning nendele 
tuginemine on võimalik üksnes 
usalduse varal. Kui aga inimene 
on mingil põhjusel kaotanud 
usalduse sellisesse ekspert
süsteemi, siis muutub ta sellest 
rääkides suisa klassikaliseks 
skisofreenikuks. Oma hullemas 
avaldumisvormis toitub ka 
ajakirjandus sotsiaalsest 
skisofreeniast ning samas toidab 
seda. Samas suudab ajakiijandus 
oma parimates avaldumis
vormides paremini kui miski 
muu ekspertsüsteeme seletada, 
inimlikustada ja omaks teha. 
Väga huvitav oli EBSi ja TPÜ

lektori Katrin Aava ettekanne 
sellest, milliseid müüte ja 
müütilisi kangelasi produtseerib 
meedia. Et orienteeruda 
keerulises maailmas, loovad ja 
taasloovad inimesed reaalsust 
lugude abil. Selleks, et omistada 
sündmustele tõeväärtust, leida 
neile sügavam tähendus, 
suhestada nad kogu maailma 
seaduspärasustega, hakatakse 
teatud sündmusi ja kangelasi 
kiijeldama ka meedias müüti
lises võtmes. Katrin Aava tõi 
oma ettekandes huvitavaid 
näiteid Eesti meedia lemmik- 
müütidest ja arhetüüpidest. 
Küsimusele, miks ärimees ei 
kuulu Eesti meedias kangelase 
arhetüübi alla, püüdis Katrin 
Aava vastust leida Eesti kiijan- 
dusest. Sealt on väga raske leida 
positiivset ärimehe kehastust. 
Ainsa suhteliselt positiivse 
näitena pakkus ta välja ärimees 
Westmanni Eduard Vilde 
Pisuhännast.
Ettekannetele järgnenud paneel- 
diskussioonis leidis laiemat 
kõlapinda meedia valmisolek 
koolitada tarbijat vs vastata 
tarbija soovidele, mis meedia 
enda arvates piirduvad meele
lahutuse, kõmu, sensatsiooni ja 
muu taolisega. Paneeli juhtinud 
Anvar Samost kutsus kõiki 
ärksaid inimesi andma teada 
oma rahulolematusest, kriti
seerima, nõudma ja tegema 
ettepanekuid, sest ainult nii on 
võimalik midagi muuta. Nii saab 
meedia aimu sellest, mida temalt 
tegelikult oodatakse. 
Konverentsi põhiküsimus, kas ja 
kuidas pääseb ärimees sajandi 
saja suurkuju hulka, leidis minu 
jaoks küllalt tõenäolise vastuse 
aga Raul Rebase suu läbi: 
"Ärimees on ärimees. Me võime 
teda austada, aga kas me peame 
teda armastama?"

Vilistlaskonverents oli atraktiivne nii õppejõudude kui ka 
tudengite jaoks

Tagasisideküsitiuse 
tu!emused teada

Tagasisideküsitlus on selleks 
korraks läbi viidud ja tulemusedki 
teada.
Nii on selgunud ka parimatest 
parimad õppejõud, kelle hulgas 
võib näha nii iga-aastaseid tähti, sh 
näiteks Priit Karjus, Tiina Tšatšua, 
Oleg Kravtšenko, Riina Koris, Katrin 
Aava, Vello Rääk, Peep Sillandi, 
Erkki Peetsalu, kui ka uusi leide, 
Andres  Agas i ld  oma e-äri  
meeskonnaga jt. Rõõmu teeb, et 
staaride hulgas on nii EBSi 
koosseisulisi kui ka majaväliseid 
inimesi.

Loe lk. 3

Lugu tõeüsest Eesti 
putmast

Detsembrikuus korraldasid EBSi 
mentorid oma ERASMUS tudengite- 
le Eesti pulmatradits ioone 
tutvustava õhtupooliku, mis osutus 
ülimalt lõbusaks ja meeldejäävaks 
sündmuseks. Lisaks huvitavatele 
pulmamängudele ei puudunud ka 
traditsiooniline Eesti toit hapu
kapsad ja verivorst, mille söömi
sesse nii mõnedki välistudengid 
kahtlustavalt suhtusid.

Loe lk. 6

EBSi jõutupäkapikud 
Narva tastekodus

Südamlik lugu sellest, kuidas EBSi 
jõulupäkapikud käisid Narva 
lastekodus kinke jagamas. Selgub, 
et kogemus lastekodust osutus 
lõbusatele kingitoojatele oota
matult kurvaks ja raskeks, eriti 
nähes mitut päris pisikest last. Ning 
nähes nende siiraid naeratusi ja 
muretuid nägusid, muutusid suurte 
inimeste "suured mured" ja 
igapäevaprobleemid ootamatult 
palju väiksemaks ja tähtsu
setumaks.

Loe lk. 10

Vaientinipäev on käes
Kaasaegsele ühiskonnale on 
iseloomulik, et tähistatakse kõik
võimalikke pühi ja tähtpäevi, kuid 
sageli ei teata midagi nende 
olemusest ja tähtsusest. Nüüd ongi 
suurepärane võimalus lugeda, 
kuidas ja millal sai alguse 
Vaientinipäev ja mis on selle tegelik 
olemus.

Loe lk. 11



Peatoimetaja 
veerg

Iga päev meie elus koosneb tuhandetest 
valikutest, mida teeme. Sageli me isegi ei 
teadvusta endale, et tegime järjekordse 
valiku. Kas juua teed või kohvi või panna 
peole selga punaste mummudega pluus või 
õlapaeltega kuldne top on valikud, mis meie 
elu olulisel määral ei muuda.

Samas valik, kas minna peole või õppida 
kodus mikroökonoomikat, on juba küsimus, 
mida peaks hoolikamalt kaaluma. Minnes 
peole võime ju kohata hulganisti toredaid 
inimesi ja kes teab, võib-olla isegi leida oma 
armastuse. Samas omandades hubaste 
koduseinte vahel m ikroökonoom ilisi 
teadmisi, on lootust ka eksamil positiivne 
hinne saada. Seegajääb valik teie teha!

Otsus, millisesse ülikooli astuda ja millisele 
erialale, on aga üks määravamaid, sest annab 
meile kätte võimalused ja paneb suurel 
määral paika meie tuleviku. Kui oleksite 
praegu arstiteadust tudeeriv tudeng, siis saaks 
teist tõenäoliselt arst. Kuna see nii aga pole ja 
teie valikuks on osutunud Estonian Business 
School, siis soovitan siiralt kasutada siinseid 
pakutavaid võimalusi enese arendamiseks, 
mida kahtlemata on hulganisti. Astuge EBSi 
kammerkoori, minge sporti tegema, liituge 
mentorprogrammiga või veelgi parem, liituge 
Tudengilehe meeskonnaga, kas siis 
ajakirjanikuna või reklaamivahendajana. 
Osalege EBSi poolt korraldatavatel 
konverentsidel ja kõikjal mujal, kus näete, et 
toimub midagi põnevat, mis teie maailmapilti 
avardada saaks. Õppimine ei toimu üksnes 
pakse õpikud lugedes ja sealt teadmisi 
omandades, vaid ikka läbi praktilise tegevuse. 
Minu kunagine matemaatika õpetaja tavatses 
ikka öelda: „Vaata sa palju tahad, kuidas sõber 
jalgrattaga sõidab, kuid ise õpid sa vaid siis 
sõitma, kui ka ise jalgratta selga istud."

Niisiis on EBSi astumine andnud teile kätte 
suurepärased võimalused, kuid neid enda 
huvides ära kasutada saate te ainult ise - tehke 
ainult õige valik, sest igale poole ei jõua ka 
kõige parema tahtmise juures.

Olge aktiivsed ja pidage meeles: mida rohkem 
te teete, seda rohkem te teha suudate!

Sirli Kalbus

Patju õnne Kaüid sünnipäeva!apsedü!

VEEBRUAR:
Reet Talvik
05. veebruar 
Rivo Raaper
06.veebruar 
Signe Rosin
07.veebruar 
Annika Bauer 
09.veebruar 
Marily Hendrikson 
11. veebruar 
Luule Martma
13. veebruar 
Marit Dremljuga 
28.veebruar

MÄRTSi esimene pool:
Katrin Heinla 06.märts
Tõnu Kaarelson 07.märts

Toimetus
Peatoimetaja: Sirli Kalbus 

Vene osa pääiik: Dmitri Kukuškin 
Kujundaja: Peeter Kondratjev 

Fotod: Karl Anton 
Toimetus: Helen Koht, Karin Laurima, Dmitri

Kukuškin, Jekaterina Luisma, Piret Hinnov 
Vastutav väijaandja: lvi Papstel 

Kirjutage meiie: ajaleht@ebs.ee 
Heiistage: 66 51 365 

Või astuge iäbi: ruum 205
E-mail: ajaleht@ebs.ee 
Phone: 66 51 365 

O rju st come: room 205 
Väijaandja: EBS Üliõpilasesindus 

Trükk: EBS Print 
Tiraaž 2000

Summary
The Real Estonian Wedding

The story about wedding party where Elisa 
und Cyrill got married.

Elisa (the bride) says:
"It was a great party and I assume everybody 
had a lot of fun, also with these games. 
Everybody participated with a lot of 
enthusiasm. And the egg-game was really a 
great laugh, as someone was screaming all the 
time: "Wrongegg..."."

Cyrill (the groom) says:
„ ... I couldn't resist writing an e-mail to my 
friends and family that I got married. 
Unfortunately I underestimated my writing 
skills and the fact is that besides my friends 
even my brothers believed that I would be 
capable of doing such a thing..

Page 6

ERASMUS Students at EBS

You don't know all the ERASMUS students at 
EBS yet, but if you would like to know who is 
who see page 7 and find out!

Page 7

The Traditions o f the 
Valentine s Day
...One of the most beautiful and kind holidays 
is near us. When the calendar leaf is turned to 
February we start to think of love. February has 
for centuries been designated as the month for 
lovers, with the primary celebration taking 
place on February 14, St. Valentine's Day. We 
send cards, flowers, and candy.

If you would like to know more about 
Valentine's Day read the article!

Page 11
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Lõpetamine 
õppekava 3+2 
süsteemi järgi

EBSi kodulehe põhjal 
Piret Hinnov BBL-1
Piret.,Hmnov@eb.s. ee

Selleks, et meie kõigi 
tulevikku natukene selge
maks teha, kirjutame siin
kohal lähemalt lõpetami
sest uue süsteemi järgi, 
selle tingimustest ja võima
lustest.

Lõpetamise üldiseks tingimuseks 
on lõpueksami positiivne soorita
mine. Siiski on teatavad erandid 
ärijuhtimise ja ettevõtluse 
õppekavadele.

Reeglina lõpeb uue süsteemi 3- 
aastane bakalaureuseõpe eksa
miga ja nii on laias laastus ette 
nähtud ka EBSi 3 + 2 baka
laureuse õppekavades (erandiks 
on vaid BBA, intBBA ja alates 
2005.a sügisest ka BEB 
üliõpilased, kes võivad taotleda 
õigust lõputöö kirjutamiseks, vt 
lõiku „Lõputöö" allpool).
Seega, nii BBA, BPA kui BBLi 
(tulevikus ka BIT) lõpetamis- 
tingimuseks on lõpueksami 
sooritamine.

Lõpueksami maht on 5 ap. 
Lõpueksam koosneb kahest 
osast - kirjalik ja suuline. 
Lõpueksami toimumisaeg on

sügissemestril novembri lõpp 
kuni detsember ja kevadsemestril 
aprilli lõpp kuni mai.
Lõpueksami sooritamise valmi
duse kinnitamiseks tuleb esitada 
vastavasisuline taotlus õppe- 
osakonda, tasutud peab olema 
õppemaks. Lõpueksami sooritus 
on hindeline ning positiivseks 
hindeks kvalifitseeruvad A, B ja 
C, vastavate hindepunktide ja 
osakaaludega.

Lõputöö

Teatud osal ärijuhtimise ja 
ettevõtluse Õppekava (rühmad 
akronüümidega BBA, intBBA ja 
BEB) alusel õppivatel üliõpilastel 
on võimalik ka 3+2 õppekava 
bakalaureuseõppe õpingute 
lõpetamisel taotleda lõputöö 
kirjutamise õigust.
Selle õiguse andmise peamiseks 
kriteeriumiks on see, et üliõpilase 
kaalutud keskmine hinne 
(KKH) on kõrgem, kui kogu 
kooli keskmine (ca 2,7) ning 
lõputööga seotud ainevald
konnad on läbitud vähemalt 
hindele B. Loomulikult on töö 
kiigutamise kasuks otsustamisel 
määrav ka lõputöö probleemi- 
püstituse aktuaalsus ja üliõpilase 
motivatsioon konkreetset tööd 
ette võtta.

Kevad
Piret Hinnov BBL-1
Ptref.Hmnov@ebs. ee

Käes ta jälle ongi, see järjekordne 
kevadsemester, mis paljudele 
koolikaaslastele tähendab lõpu
töö kirjutamist-kaitsmist ning 
järjekordset otsuste tegemise 
aega. Kas jätkata õpinguid või 
piisab sellest, mis juba olemas? 
Selles situatsioonis on olnud 
eelnevad ja arvatavasti on ka 
väga paljud tulevased tudengid. 
Sellepärast tekkiski küsimus, et 
kui paljud EBSi lõpetanutest 
plaanivad oma haridusteed veel 
jätkata ning siirduda magistri
õppesse? Siinjuures ennekõike 
ikka bakalaureusekraadi oman
danud ebsikad.
Lõputöid kaitstakse nii kevadel 
kui ka talvel, näiteks 2004.a 
sügissemestril lõpetas baka
laureuseõppe 98 tudengit, 
sealhulgas Sanita Pukite, Kairi 
Sildre ja Margus Rosenstein cum 
Zaude! Päevaõppes oli 20 
tudengit õhtuõppe 78 vastu, mis 
ilmselt viitab sellele, et päev 
kulub tööl käimisele.

36,7% vastanud ebsikatest 
on otsustanud oma hari
dusteed jätkata

2004.a läbiviidud uuringu 
kohaselt, milles osales 162 
bakalaureuseõppe tudengit, on 
36,7% vastanud ebsikatest 
otsustanud oma haridusteed 
jätkata, aga mitte kohe. 34,4% 
plaanivad seda ilmselt alles 2-3 
aasta pärast, sest suisa 68% 
vastanuist tahab vahepeal 
töötada ja kogemusi omandada. 
Tegelikkuses on magistrantide 
küsitluse põhjal esikohal soov

lihtsalt õppimisest puhata. 
Magistriõppesse astumine on uue 
etapi alustamine. Seega on palju 
aspekte, mida tuleb arvestada 
enne, kui otsus langetatakse. 
Tuleb pöörata tähelepanu 
erialale ja õppekavale, samuti 
sellele, kuidas see just minule 
sobiks ja kuidas see mõjutab 
minu elu edaspidiselt. Näiteks 
58.8% bakalaureuseõppe tuden
gitest arvasid, et lõppotsust 
mõjutavad kõige rohkem eriala 
sobimine ning õppekava tähtsus 
jäi alles viiendale kohale. 
Seejuures 60,5% magistrantidest 
nimetas just õppekava sobivust 
kõige määravamaks teguriks.

Mõlemad grupid pidasid 
valdavalt kõige olulisemaks 
ülikooli mainet

Samas langesid lõpetajate ja 
magistrantide arvamused kokku 
magistriõppe taseme hindamisel. 
Mõlemas küsitletute grupis 
pidasid üle poole vastanutest

kõige olulisemaks ülikooli 
mainet.
Siiski on väga rõõmustav tõdeda, 
et niivõrd paljud on nõus 
panustama jätkuvalt oma hari
dusele. Mis veelgi tähtsam, selles 
nähakse oma isiklikku arengut - 
nii arvas suisa 113 lõpetavat 
tudengit. Mis on väga suur arv, 
kui võtta arvesse, et väga paljud 
teised noored peavad edasi
õppimise ainukeseks moti
veerivaks jõuks ainult seda, et 
ilma magistrikraadita enam ei 
saa ja jätavad just enda aren
damise tahaplaanile. Samas ei 
saa ma seda öelda EBSi 
magistrantide kohta, sest 2004.a 
sügise magistrantuuri alus
tanutest tervelt 97.7% tõstis 
esikohale just isikliku arengu. 
See näitab EBSis studeerivate 
inimeste teadlikust, mida nemad 
ise vajavad ja saavad teha, et olla 
veelgi paremad. Ehk tsiteerides 
J.P Sartre'i: "Inimene on see, 
kelleks ta end teeb".

Kokkuvõte EBSi 2004 / 2005 õ -a  sügissemestri 
tagasisideküsitiusest

Kadri Tammik, Triin Lauri
Õppeosakond

Lõppenud sügissemestril viidi 
tagasiside küsitlus taas läbi 
õppeinfosüsteemis ÕIS. Küsitlus 
koosnes kolmest osast: numbri
lised küsimused ainevoorude ja 
õppejõudude kohta (13 küsi
must), üliõpilaselu puudutavad

küsimused ning viimane osa, mis 
koosnes vabas vormis hinnan
gutest nii enda tehtud tööle kui 
ka soovitustest õppejõududele.

Kokku hinnati 117 ainevooru / 
õppejõudu ning küsitlusele 
vastas ligi 60 % aktiivsest 
tudengkonnast. Kõige kõrgem 
üldhinnang ainevoorule /

õppejõule oli 6,6 ning madalaim 
3,1 (vt ka joonis).
Parimatest parimate hulgas võib 
näha nii iga-aastaseid tähti, sh 
näiteks Priit Karjus, Tiina 
Tsatsua, Oleg Kravtsenko, Riina 
Koris, Katrin Aava, Vello Rääk, 
Peep Sillandi, Erkki Peetsalu, kui 
ka uusi leide - Andres Agasild 
oma e-äri meeskonnaga jt.

Rõõmu teeb, et staaride hulgas 
on nii EBSi koosseusulisi kui ka 
majaväliseid inimesi.

Sügissemestri küsitluse raames 
võeti kasutusele paar uut taktikat 
eesmärgiga suurendada küsit
lusel osalejate aktiivsust. Olgu 
siinkohal mainitud nii Üliõpilas- 
omavalitsuse poolt välja pandud 
auhinnad nobedamatele vasta
jatele (präänik) kui ka ÕISi 
teatud funktsioonide blokeeri
mine süsteemi poolt auto
maatselt neil tudengitel, kes ei 
olnud teatud hetkeks küsitlusele 
vastanud (piits). ÕISi esialgse 
funktsionaalsuse taastamiseks 
piisas vaid küsitluse täitmisest. 
Tuleb tunnistada, et piitsa mõju 
oli tugevamini tunda ning 
õppeosakonda laekus nii vasta
kaid emotsioone kui tormilisi 
appihüüdeid. Eks aeg annab 
arutust ning lõplik otsus valitud 
taktikate efektiivsuse osas lange
tatakse mõne aja möödudes.

Tagasisideküsitluse tulemused 
koondati üldtabelisse, mille 
andmeid on võimalik sorteerida 
erinevate küsimuste alusel. Nii 
koondtabelid numbrilise osaga, 
kui vabas vormis esitatud 
tudengite ettepanekud esitati 
vastavatele õppetoolidele ana
lüüsiks. Kuna analüüsimateijal 
sisaldas muulhulgas rohkelt 
konstruktiivseid ettepanekuid 
erinevate ainete ja õppejõudude 
õpetamismetoodika ning -stiili 
kohta, siis on lootust, et toolides 
läbiviidav analüüs ning saadud 
tulemuste vahendamine oma 
õppejõud-konnale saab olema 
igati tulemuslik ning kasulik 
kogu EBSi perele.

Siinkohal suur tänu kõigile 
vastajaile! Samuti tänusõnad 
kõigile sügissemestri õppejõudu
dele ning õnnitlused parimatele!

Ü!iõpi!aste hinnangud õppejõududete

2 % i r 0 %

20% D hinnang vahemikus 6,0-7,0 
a  hinnang vahemikus 4,0-4,9 
H hinnang vahemikus 2,0-2,9 
D hinnang vahemikus 5,0-5,9 
a  hinnang vahemikus 3,0-3,9

käes - mis saab  
edasi!?



EBS Krambambuses
Karin Laurima, BBL-1
miizukas@/iot.ee

K r a m b a m b u s  on ül i -  
õpilastevaheline telemäng, 
kus omavahel võistlevad 16 
Eesti Ül iõpi laskondade  
Liidu liiget. Kokku jõuab 
ekraanile kaheksa kohtumist, 
seejärel neli veerandfinaali, kaks 
poolfinaali ja viimases, 15. saates 
selgub võitjate meeskond, kes 
saab auhinnareisi Roskilde 
rokifestivalile. Eelmisel hooajal 
võitis Krambambuse Tallinna 
Tehnikaülikooli meeskond.

Eelvoorude saated koosnevad 
neljast kiirküsimusest, 90- 
sekundilisest kodutööst ette
antud teemal, maailmarekordist, 
mis peab aset leidma stuudios, 
ülesandest kooli vilistlasele (ühe 
kooli vilistlane annab teise kooli 
vilistlasele prak
tilist laadi üles
ande), koha
pealsest ülesan
dest aja peale 
(k ä s i-tö ö ) ja  
vastaste poolt 
välja mõeldud 
sõnade seletami- - - - - - - - -
sest kehakeele 
abil oma meeskonnakaaslastele. 
Saates astuvad iga kord üles ka 
erinevad noortebändid, kes 
teevad tudengite niigi lõbusa 
meeleolu veelgi lustakamaks.
Iga kooli meeskond koosneb 
kolmest üliõpilasest ja ühest 
kooli vilistlasest, kes tuleb mängu 
alates neljandast voorust. Saadet 
hindab kolmeliikmeline žürii, 
mis on igas saates erinev ja kuhu 
kuulub alati üks üliõpilaste 
esindaja, üks õppejõudude 
esindaja ja üks tudengite lemmik 
avaliku elu tegelane. Hinnatakse 
kolmepunkti süsteemis.

Kriss Soonik: mulle väga 
meeldis saate salvestus. Vastased 
olid täiesti lahedad inimesed 
Eesti Kunstiakadeem iast. 
Meeleolu oli super! Selle eest

tänud meie koolikaaslastele, kes 
olid meid ergutama tulnud. 
Õhkkond oli vaba ja tegelikult ei 
tundunud kordagi, et oleks 
hirmus rabelemine võidu pärast.

EBS-le võib Krambambuse saates 
kaasa elada 11. märtsil kell 21.35 
ETV-s, kus meie kooli esindavad 
Kriss Soonik, Ruth Rätsep ja  Ardo 
Uudmäe ning neile lisaks andis 
oma panuse ka vilistalane Tõnu 
Tõniste.

Tuju läks mõ
nevõrra halve
maks sellest, 
et meid hoia
tati selle eest, 
et meie video
lint ei sobi 
nende süs
teemiga ning 

selle-pärast virvendab; kuid et 
see ei ole meie süü ja eetrisse 
mineku ajal on kõik ok. Kogu 
filmi point jäi loomulikult kätte 
saamata, sest pilt hüppas ja heli 
puudus, ja žürii pani ka vastavalt 
punktid. Kurb, aga mis seäl ikka.

Suur tänu ka meie jäätist 
söövatele hiinlastele, kes aitasid 
kaasa meie superlahedale 
maailm arekordile, mis oli 
žüriiliikme Vaiko Epliku täielik 
lemmik. Nii vähemalt tundus. 
Kooli esindasin taolises tele
saates esimest korda ja see oli 
väga tore ning meeldejääv üritus, 
sest mül olid toredad võist- 
konnakaaslased ning ma arvan, 
et me andsime endast parima!

! !,Tudengi!eht 
tutvustab inimesi ja 

ameteid:
Alates septembrist täidab 
EBSis haridustehnoloogi 
t ö ö ü l e s a n d e i d  K a i r i  
Kallaste. Oma töö kohta 
ütleb ta ise järgmist: 
„Haridustehnoloog kõlab ilmselt 
kõrvale haijumatult, ent minu 
tööülesannete hulka kuulub 
õppejõudude, töötajate ja ka 
üliõpilaste nõustamine hariduse 
tehnoloogiate alal. Eelkõige 
keskenduvad haridustehnoloogi 
tööülesanded e-õppele. Nõu ja 
abi saab e-kursuste loomise 
kohta WebCT õppekeskkonnas, 
vastuseid tehnilistele ja ka 
metoodilistele küsimustele, mis 
võivad esile kerkida ühe kursuse 
loom ise juures Internetis 
toimivasse e-õppe keskkonda.

Kes ju b a  e -õp p e  va lla s  
toimetavad, on teretulnud oma 
kursusi edasi arendama ja üle 
vaatama, kes sellele alles 
mõtlevad, võivad julgesti minu 
poole pöörduda. Samuti, kui teie 
üliõpilastel tekib e-õppe alal 
küsimusi ja probleeme, võib nad 
julgelt minu juurde suunata. 
Samuti saab haridustehnoloogilt 
abi muude töö käigus ette 
tulevate arvutialaste prob
leemide lahendamisel, nagu 
näiteks oma presentatsioonide 
vormistamine, õppematerjalide 
loom ine ja  esitlus. Minu 
kontaktid on: tel 6651335 või 
meil kairi.kallaste@ebs.ee."

Äriportaai KOMPASS ja EBS 
kirjutasid aiia koostööieppeie

EBS ja  KOMPASS Eesti 
esindajad allkirjastasid  
koos töö lep ingu ,  mil le  
kohaselt saab EBS tasuta 
aastase kasutajaparooli 
ä r i p o r t a a l i l e  
www.kom pass.com , mis 
sisaldab 1.8 milj firma 
põhjalikke andmeid 76 
riigist. Tegemist on esimese 
taolise ülikooli õppetööd 
hõlmava koostööprojektiga 
Eestis.

KOMPASS on rahvusvaheline 
B2B infosüsteem, mille esindajad 
koguvad erinevates riikides 
firmade andmeid õtse firma
juhtidelt ning levitavad neid 
äriteatmikena, CD-ROM'idel ja 
Internetis üle maailma. 98% 
äriportaali www.kompass.com 
kasutajatest on ärijuhid ja 2% 
tudengid. KOMPASS Inter

national'! ainuesindaja Eestis on 
AS Connectus.

ASi Connectus juhataja Aili 
Renteri sõnul kasutatakse 
www.kompass.com'i Prantsus
maa, Tšehhi ja teiste riikide 
kõrgkoolides, mille õppekavades 
esineb "e-business" õppeaine. 
„Aine eesmärgiks on anda 
tudengile praktilised oskused 
interneti abil koostööpartnerite, 
tarnijate ja edasimüüjate leidmi
seks, ostu- ja müügitegevuse 
arendamiseks, otseturunduseks 
ja muude ärieesmärkide saavu
tamiseks. Nimetatud oskused 
suurendavad Eesti firmade 
konkurentsivõimet Euroopa 
Liidus," ütles Renter.
Tasuta IP-parool võimaldab EBSis 
õppivatel tudengitel kasutada 
kõiki süsteemi võimalusi iga
päevases õppetöös kõigist EBSi

ruumides asuvatest arvutitest.

"Arvame, et www.kompass.com 
annab lisaväärtust meie turun
dus- ja ettevõtlusalasele õppe
tööle, eriti aga kursuse- ja 
lõputöödele rahvusvahelise äri 
va ld k on n as ," ütles EBSi 
ettevõtluse Õppetooli juhataja 
Tiit Elenurm. Elenurme sõnul 
paranäab see üliõpilaste oskusi 
uute ärikontaktide leidmisel, mis 
lõppkokkuvõttes suurendab 
Estonian Business School'i poolt 
pakutava hariduse konkurentsi
võimet.
Oktoobri alguses teavitas AS 
Connectus/ KOMPASS Eesti kõiki 
ettevõtlus- ja ärikorraldusalast 
haridust pakkuvaid kõrgkoole 
koostöövõimalusest. Aktiivsei
mat huvi pakkumise vastu näitas 
üles EBS.

Kõrgharidus on popuiaarne, kuid 
vatikute tegemine raske

N o v e m b r i s  to i m u n u d  
õpilaskonverentsi „Sinu 
Võimalused 2005" raames 
viidi osalejate seas läbi 
gümnaasiumi lõpeta jate  
uur i ng ,  mi l le  kä i gus  
küsitleti 360 11. ja  12. 
klassi õpilast.

Küsitluse eesmärgiks oli selgitada 
välja koolilõpetajate arusaamad 
oma tulevikuväljavaadetest, 
arvamused eri kõrgkoolidest ja 
erialadest ning olulised tegurid 
otsuste tegemisel oma edasiste 
plaanide koostamisel ja valikute 
tegemisel. Samuti küsitleti noori 
nende karjäärieelistuste ning ka 
teabe ja kanalite kohta, kust nad 
vajalikku infot saavad.

Uuringu tulemustest selgus, et 
93,3% küsitletud noortest 
plaanib õpingute jätkamist 
kõrgkoolis, samas pole 66 % neist 
veel otsustanud, millisel erialal 
nimelt. Populaarseimate eri
aladena nimetati äri ja majan
dust, psühholoogiat, õigus

teadust ja arhitektuuri.
Kuigi valdav enamus küsit
letutest plaanib edasi kõrgkooli 
minna, hinnatakse oma võima
lusi eelarvelisele kohale õppima 
pääsemiseks üsna kasinalt. Väid 
alla 2 % vastanutest olid kindlad, 
et nad eelarvelisele kohale 
pääsevad, ligi 60% kahtles selles 
ning 5 % olid kindlad, et ei pääse.

Ülikooli valiku puhul nimetati 
kõige otsustavama tegurina 
erialade õppekavade sisu, sellele 
järgnesid ülikooli maine, ülikooli 
spetsialiseeritus ning praktilised 
teadmised ja õpetus. Peamisteks 
ülikoolideks, m ille hulgas 
kaalutakse edasiõppim isel 
valikutegemist, on TÜ, TTÜ, TPÜ 
ja EBS.

Eriala valikul mängivad küsitluse 
põhjal enim rolli huvitav vald
kond, tulevased karjääriperspek- 
tiiv id , eeldatav sissetulek 
tulevikus ning kindlustatud 
töökoht. Samuti usub üle 60 % 
vastanutest, et ülikooli ajal

kogunenud ringkond ongi 
edukuse üks põhilisi aluseid.

Seda aga, et õppimine on 
populaarne ning kraadil on kaalu 
näitab tõsiasi, et ligi 40% 
vastanud gümnaasiumilõpetaja
test plaanib kindlasti õpinguid 
magistriõppes jätkata, 15 % 
mõtleb vahepeal paar aastat 
vahet pidada ning siis edasi 
õppida ning vaid 1 % noortest on 
kindlad, et bakalaureusekraadist 
neile piisab.

EBSi raamatukogu

EBSi raamatukogu tervitab 
kõiki tudengeid awanud 
kevadsemestri aiguse pahtd 
ning paZub ühtiasi tagastada 
raamatukogust Zaenutatud 
teosed fv.a pikendatud 
t a g a s t u s t ä h t a j a g a  
raamatud).
TuZetame meeide^ et 
võlgnevuste puhui uusi 
õpikuid ei Zaenutata/

EBS Üliõpilasesindus 
on võitja!
Eesti Üliõpilaskondade Liit valis 2004. aasta 
Sügise Tegijaks EBS Üliõpilasesinduse. Meie 
kooli Üliõpilasesindus pälvis auhinna sisemises 
arengus tehtud märkimisväärsete sammude 
eest. Praegune juhatus Kristiina Kägu, Keijo 
Piikmann ja Ruth Rätsep koos meeskonnaga on 
edukalt arendanud OV tegevust. On korraldatud 
mitmeid üritusi nii meelelahutusliku kui ka 
hariva sisuga. Detsembris loodud meedia 
töögrupp tegutseb parema info liikumise ja 
kättesaadavuse nimel. Varsti hakkab tööle EBS 
tudengite portaal http://ebsikas.ebs.ee

Sinu hääl eetris
Estonian Business Schooli (EBS) üliõpilasesinduse 
ja Kuku raadio koostöös on ka üliõpilastel 
esmakordselt oma raadiosaade - "Skolion", mis on 
eetris Kuku raadios (100,7 MHz) igal esmaspäeval 
kell 11.00 jakordusena21.07.
Raadiosaadet „Skolion" juhivad EBSi tudengid 
Anto Liivat ja Andreas Kaju. Saates lahatakse 
eelkõige 17-26-aastaste noorte jaoks aktuaalseid 
teemasid ja probleeme, arutletakse tänaste noorte 
ees seisvate valikute ja noorte jaoks tähtsate 
väärtuste üle.
Saate nimi "Skolion" on tuletatud Antiik-Kreeka 
sümpoosionidel ettekandmiseks mõeldud 
lühikestest praktilist elutarkust, ühiskonnateadusi 
ja poliitikasündmusi käsitlevatest lauludest.

mailto:kairi.kallaste@ebs.ee
http://www.kompass.com
http://www.kompass.com
http://www.kompass.com
http://ebsikas.ebs.ee


Võti Tutevikku aitab aiustada karjääri!
Dea Veeremäe 
BESPEstoma

Tudeng!  Aeg  on teha  
lähemat tutvust töö- või 
praktikakohta pakkuvate 
ettevõtetega. Tule ja vaata, 
mida annab Sulle kontakt- 
projekt Võti Tulevikku
2005.

Aastaring on jälle täis ning TTÜs 
resideeriv rahvusvahelisi tehni- 
kaüliõpilasi ühendava tudengi- 
organisatsiooni BEST-Estonia 
liikmete käed-jalad on tööd täis 
järjekordse kontaktprojekti Võtf 
TuZeviAJca korraldamisega. Juba 
15-ndat korda organiseeritava 
projekti eesmärgiks on koordi
neerida infovahetust ettevõtete 
ning tudengite vahel, viia 
tudengid kurssi olukorraga 
tööjõuturul ning aidata neil 
orienteeruda valitud erialas 
pakutavate töö- ja praktika
kohtade seas, viies nad kokku 
ettevõtetega, kes on huvitatud 
tudengist kui värskest tööjõust.

Projekt Võt: koosneb
personaliteemalisest infokata- 
loogist ja kahepäevasest kaijääri- 
päevast Tallinna Tehnika
ülikoolis.

Märtsi keskpaigas ilmuvas 
in fokataloogis tutvustavad 
tudengitest huvitatud ettevõtted 
ühtsel vormil oma personali
valiku strateegiat. Esindatud on

nii rahvusvahelised suurette
võtted nagu Coca-Cola, Siemens, 
Euroopa Patendiamet, kui ka 
ainult Eestis tegutsevad Norma, 
Eesti Ehitus, Viru Keemia Grupp 
jpt. Lisaks on kataloogis mitmeid 
artikleid aitamaks tudengitel olla 
edukas tööotsinguil. 2000 
esimest tellijat saavad endale 
kataloogi tasuta postiga koju. 
Piiratud kogus kata looge 
jagatakse ka projekti teise osa 
raames karjääripäeval. Kataloogi 
saab tellida projekti kodu
leheküljel www.vt.ee.

Möödunud aastatel toimunud 
kontaktmess Võti 7uZevi%±u sai sel 
aastal esmakordselt asendatud 
karjääripäevaga, mis toimub 30. 
ja 31. märtsil 2005 ning koosneb 
vastavalt päevale üldhari
vatest seminaridest ja 
teaduskonniti toimuvatest ette
võtete presentatsioonidest

Esimesel päeval toimuvad 
seminarid annavad õpetussõnu 
CV kirjutamisest oma äri 
alustamiseni. Esinejateks on oma 
ala spetsialistid ning avaliku elu 
tegelased. Teise päeva sisustavad 
teaduskonniti toimuvad ette
võtete presentatsioonid, kus 
firma tutvustab ennast ning tema 
poolt pakutavaid võimalusi 
kindla eriala tudengitele (ehitus-, 
keemia-, majandus-, mehaanika-, 
energeetika-, humanitaar- 
teaduskond ja infotehnoloogia 
teaduskond). Muudatustega ei

Arvamusi 
eksamisessioonist...

Karin Laurima, BBL-1
Rhrm. !aarim a@ebs. ee

Eksamisessioon on selleks 
korraks lõppenud. Kuidas see 
ebsikate jaoks aga möödus ja 
m i l l i n e  e k s a m  k õ i g e  
raskem/kergem tundus, seda 
EBSi tu dengite lt küsimas 
käisimegi:

Kaarel, BBA-2: No sess möödus 
üllatavalt hästi. Tulemustega 
olen super rahul, sest kõik 
eksamid said väga headele 
hinnetele tehtud. Kõige raskem 
oli sotsioloogia, sest seäl oli liiga 
palju materjale ja ma õppisin 
ainult kolm tundi.

Maris, BBL-1: Sess oli minu 
jaoks suhteliselt pikk, sest 
lükkasin paar eksamit edasi. 
Kõige raskemaks osutusid 
uurimistöö ja õppimismetoodika, 
psühholoogia ja saksa keel. Aega 
eksamiteks õppida oli piisavalt ja 
mingit suuremat närveerimist ei 
olnud.

Hanna, BBL-1: Sess möödus 
s***lt. Tulemustega ei ole üldse 
rahul, lootsin paremaid. Kõige 
raskemaks eksamiks osutus 
psühholoogia.

Kelli, BBL-4: Sess läks tagant
järele mõeldes kiiresti, sest nii 
palju muid tegemisi oli selle 
kõrvalt, et ei jõudnud nagu õieti 
õppimise peale mõeldagi. Aga 
nagu tulemused näitavad, sai 
eksamiteks piisavalt õpitud ja 
hinnetega võib rahule jääda! 
Milline neist kõige raskem oli- 
diplomaatia, ma arvan. Kuigi see 
oli valikaine, oli kõige huvitavam 
ja eksamiks kõige rohkem 
õppida.

Kokkuvõtvalt võib öelda, et 
eksamisessioon möödus ilma 
eriliste probleemideta ja kuigi oli 
ka neid, kes m õningatel 
eksamitel läbi kukkusid, olen 
kindel, et see protsent on väga 
väike ning kipun kahtlustama, et 
põhjustatud tudengite endi 
laiskusest. Mis puutub aga 
rasketesse eksamitesse, siis peale 
ülalmainitute nimetati ka veel 
mikro- ja makroökonoomikat, 
mis pidavat läbi aegade ühed 
kõige raskemad olema.
Nii et kõik EBS-i tudengid- 
kevadsemester on alanud, 
võtkem sellest maksimumi ja 
olgem usinad koolis käima ja 
õppima, et astuda suvele vastu 
veel paremate tulemustega!

ole siiski kaotatud tudengi ja 
ettevõtte vahelise otsekontakti 
võimalust. Pärast iga seminari on 
ettevõtetele eraldatud laud 
stendiga, kus tudengil on 
poolteist tundi aega, et teha 
ettevõttega lähemat tutvust. 
Teisel päeval toimub ka CV 
Online poolt korraldatav CV- 
põh ine nõustam ine, kus

Henri Jaanimägi, BBA-2
HenrLjaarHmagi@ebs.ee

Äri jaoks oluliste teadmiste 
hankimiseks ei piisa ainult 
õpikute lugemisest. Väga 
palju loevad ka nende 
inimeste isiklikud koge
mused, kes juba on äris suu
red tegijad.
Just sel l ised inimesed  
2.detsembril EBSi külas- 
tasidki - nimelt võtsid EBSi 
poolt organiseeritud ümar
lauast osa Fjodor Berman, 
Raivo Vare ja Ilja Nikiforov^ 
Fjodor Berman on BLRT Grupi 
juhatuse esimees mis on üks Eesti 
suurimatest tööstuslikest ette
võtetest. BLRT Grupp kontserni 
kuulub 36 tütarettevõtet ning

analüüsitakse tudengi kaasa 
võetud CV-d ning jagatakse 
näpunäiteid selle parandami
seks.

EBS-i tudeng, tule ja kohtu oma 
tu levase tööand jaga Võti 

2005 kaijääripäeval 
30. ja 31. märtsil kell 10.00 
Tallinna Tehn ikaü likoolis

firma on esindatud nii Eestis, 
Lätis, Leedus, kui ka Venemaal. 
BLRT Grupp on olnud edukas 
eelkõige tänu pikkadele tradit
sioonidele ja paindlikule tootmis- 
juhtimisele. Firma areng ja 
tegevuste laiendamine ei peatu 
kunagi, mida tõestab ka fakt, et 
paar tundi enne üritust kiijutasid 
BLRT Sisustus (BLRT tütar
ettevõte) ja Huuhka OY alla 
lepingule, millega alustatakse 
laevade siseviimistlusega tege
leva firma loomist. Paar päeva 
enne seda laskis BLRT vette 
aegade suurima Eestis ehitatud 
laeva.
Raivo Vare, EBSi vilistlane ning 
praegune Eesti Raudtee arendus
juht, rääkis meie tudengitele, 
milliseid vigu võib äris teha ning

(Ehitajate tee 5). Sissepääs on 
kõikidele tudengitele meele
pärase hinnaga ehk siis tasuta. 
Ning kiirusta ka kataloogi 
tellimisega, sest see algas juba 
31.jaanuaril. Täpsemat informat
siooni saad meie koduleheküljelt 
www.vt.ee.

kuidas neid vältida saab. Samuti 
rääkis ta sellest, kui tähtis on 
võime teha otsuseid raskel hetkel 
ning nentis, et kahjuks paljudel 
juhtidel see võime puudub. 
l!ja Nikiforov on Eesti suurima 
venekeelse väljaande „Molodjezh 
Estonii" peatoimetaja ja tunnus
tatud tegija Eesti ärimaastikul.
Nii Fjodor Berman, Raivo Vare 
kui Ilja Nikiforov kuuluvad EBSi 
venekeelse programmi nõu
kogusse, kelle ülesandeks on 
jälgida programmi vastavust turu 
nõudmistele ning aidata kaasa 
program m i aren dam isele  
korporatiivsete partneritena.
EBS kavatseb ka edaspidi jätkata 
üritustega, kus esinejateks on 
Eesti ärieliit.

EBSi küiastasid Fjodor 
Berman, Raivo Vare ja iija

Nikiforov

ESTON!A
uta täiendharidus 

Euroopas
BEST-ESTONtA

Võti
Tutevikku Võti 

Tutevikku
hontahtprojekt

Kontaktprojekti V õti Tulevikku 2005 tegijad  Teeviidal
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Tõeüne Eesti Pulm
Piret Hinnov BBL-1
Pfret.Hmnov@eb^.ee 
Helen Koht BBL-1 
Helen.koht@mail.ee

2.detsembril korraldas EBS oma 
ERASMUS tudengitele vanu Eesti 
pulmatraditsioone tutvustava 
õhtupooliku.
Juba varakult koguneti meile 
kõigile armsaks saanud kooli 
juurde, kaasas hea tuju ja rõõmus 
meel ning üheskoos asuti 
peopaiga poole teele. Rongkäik 
oli uhke ja tähelepanu äratav, 
isegi kaaskodanikud märkasid 
meie ääretult lõbusat seltskonda 
Tallinna tänavatel.
Nii, nagu vanadele kommetele 
kohane, ei möödunud ka meie 
teekond takistusteta - edasipääsu 
tagamiseks tuli nii pruudil kui ka 
peigmehel, kelleks olid meie 
Erasmus tudengid Elisa ja 
C y r i l l ,  n ä i d a t a  o ma  
valmisolekut perekonnaeluks. 
Pruudi osaks o li puude 
lõhkumine ning peigmehel 
omakorda lapse mähkimine, 
millega nad üllatavalt hästi

hakkama said.
Edasi siirduti peopaika, milleks 
oli pubi "Seiklusjutte maalt ja 
merelt". Seäl oli meile kaetud 
eestlastele kohane peolaud, kust 
ei puudunud ei hapukapsas ja 
kartul ega ka verivorst ja sealiha. 
Peale joodi korralikku külma 
viina!
Isamehe ametit täitis meie kõigi 
koolikaaslane Rait Arro, kes 
selle vastutusrikka ülesandega 
edukalt ka hakkama sai. Peale 
laulatust ja tervitusnapsu jagati 
eelmisel õhtul toimunud poiss- 
meesteõhtu põhjal pulma- 
külalistele ka ülesanded, kust ei 
puudunud Kibekaijuja, Tantsu- 
lõvi ja Viinavalaja. Kuna tegemist 
oli rahvusvahelisele seltskonnale 
suunatud üritusega, siis rääkisid 
meie hiina tudengid nende 
pulmatraditsioonidest ning 
esitasid hiina keeles just 
pulmadega kokkusobiva laulu. 
Seltskonna peotuju oli juba 
piisavas hoos, kui otsustati seda 
veelgi ergutada ringmänguga, 
mille käigus läks pruut kaduma. 
Õigemini rööviti, sest kuigi

The best part was the guests. 
Not only a lot of people 
t u r n e d  u p ,  b u t  I 
really liked the fact that 
everybody had dressed up. 
Some had even organized 
presents and flowers and 
acted as if it was the real 
thing. We organized bachelor 
and bachelorette nights the 
day before and beefed the 
party up a little bit.
I can't say it felt like a 
wedding, after all we did not 
go to church, which would be 
a nice idea for the next one. 
However, it did feel like a real 
wedding party
The Estonian traditions were 
fun and I liked to be a part of 
it, it was a unique way to 
experience a foreign culture 
rather than just learn aboutit.
I couldn't resist writing an e- 
mail to my friends and family 
t ha t  I g o t  m a r r i e d . 
U n f o r t u n a t e l y ,  I 
underestimated my writing 
skills and the fact that besides 
my friends even my brothers 
believed that I would be 
capable of doing such a thing. 
So I had to reply to a massive 
number of congratulation e- 
mails and phone calls stating 
that all was just "for fun".

Cyrill Auer 
The groom 
Peigmees

The wedding was quite fun. I 
didn't expect such a large 
number of guests and such a 
great organisation. The team 
planned every single detail 
and sometimes it seemed to 
be like a real wedding not just 
a fake one.
The tradition of kidnapping 
the bride is also very common 
in Germany. I was informed of 
this before but was still kind 
of surprised when Peter and 
Andrew took me and forced 
me to get into the car. The 
restaurant and the place after 
the kidnapping were so cosy 
and nice, perfect for a 
wedding.
It was a great party and I 
assume everybody had a lot of 
fun, also with these games. 
Everybody participated with 
a lot of enthusiasm. And the 
egg-game was really a great 
laugh, as someone was 
screaming all the time: wrong
egg---

Elisa Eckert 
The bride 
Pruut

Pruudivalvur püüdis seda igati 
takistada, olid röövlid sedakorda 
osavamad. Kuid selleks, et 
inimeste ehmatust vähendada, 
leiti pruut vanalinnas asuvast 
"Veinipööningult", kus kõiki 
ootas magus pulmatort. Selleks, 
et pulmakülaliste meeleolul 
mitte langeda lasta, olid korral
dajad hoolitsenud erinevate 
mängude eest, mis loomulikult 
on just eesti pulmale kohased. 
Vast kõige rohkem elevust 
tekitavam oli see, kui neiud pidid 
oma kaaslasel oletatavalt toore 
muna ühest püksisäärest sisse ja 
teisest välja saama ning kus 
peigmees 7 osaleja sääre järgi 
pidi tuvastama enda pruudile 
kuuluva. Kusjuures üks neist oli 
meesterahvas, kelle säär peig
mehele kohe kuidagi meele järgi 
ei olnud! Kuigi tuvastati küll 
pruudi säär, oli peigmeest 
ahvatlevaid jalapaare päris mitu, 
nii et otsust tuli kaua oodata! 
Pulmaliste peoõhtu lõpetati eesti 
traditsioonide kohase Pruudi- 
päija mahamängimisega, mille 
käigus leiti järgmisena abielu
sadamasse jõudev paar.
2. detsember oli meeldejääv nii 
ERASMUStele kui ka korral
d a ja te le . M u idu gi k õ ige  
meeldejäävam oli see õhtu Elisale 
ja Cyrillile, kes on nüüd ju 
"ametlikult" mees ja naine.

Kuna pulmad hakkavad iga 
aastaga oma populaarsust 
kaotama, tulebki ise midagi ette 
võtta selleks, et teada saada, 
mida see endast tegelikult 
kujutab. Pulmad ei ole lihtsalt 
sõrmuste vahetamine, vaid

midagi palju erilisemat, eriti kui 
neid korraldada vanade Eesti 
traditsioonide j ärgi.

Ülejäänud pilte vaata 
ajalehe tagakaanelt!

The New Year in China
Ranny Hao
CTnnese .student m EBS

The Chinese New Year is getting 
close again and as I have been 
here for a year and a half, I have 
to say I miss my country and 
family very much around this 
time of the year.
However, here I have the 
opportunity and the pleasure to 
introduce to you what New Year 
looks like in China.
Usually the date of the New Year's 
Eve moves between the months 
of January and February This 
year it is on 8  ̂of February and it 
is the Year of the Rooster. As you 
know, in the Chinese calendar 
there are tw elve animals 
representing twelve years as a 
circle. The years run in the 
following order: Mouse, Cow, 
Tiger, Rabbit, Dragon, Snake, 
Horse, Sheep, Monkey Rooster, 
Dog, and Pig years.
Like Christmas, the Spring 
Festival is a family holiday and 
usually we have seven days of 
holiday The most important days 
are the first three. The most 
traditional menu for that period

includes boiled dumplings for the 
New Year Eve and the first day of 
the New Year, noodles for the 
second day and fried dumplings 
for the third day Although it is a 
very old menu and most of the 
people still keep the habit of 
eating dumplings, there are 
many different dishes that can be 
the main course for a family. Also 
now, as the people are getting 
wealthier, they prefer to go to a 
restaurant for celebration, so at 
that time of the year the cooks 
and waiters are very busy.
Oh, I almost forgot the most 
important thing about the New 
Year's Eve - we have to prepare 
the fireworks for welcoming the 
New Year. And there is a funny 
story told about the fireworks. 
According to the story there is a 
Fortune Sage-king going around, 
and if he finds that your firework 
is louder than the others, he will 
bring fortune to you in the 
coming year. Because of that 
people like to compete on whose 
fireworks are the loudest. Don't 
you think it's funny?
As children, we usually put on 
new clothes for the celebration,

and the best part is waiting for 
our parents to give us some 
money as a lunar New Year gift. 
Friends or relatives usually like to 
give each other flowers, apples or 
fish. The food represents 
different meanings - happy safe 
and more money 
It is very traditional nowadays 
that many things can be given as 
presents. But there are some 
things your must not give, for 
instance, books. Although books 
are actually really nice presents, 
their pronunciation is the same as 
that of LOSS and thus it is not 
very fortunate for the receiver to 
receive LOSS at the beginning of 
the new year.
The new trend is that more and 
more people use this long holiday 
to go somewhere for travelling. I 
personally think it is much better 
than just staying at home and 
eating and drinking.
Finally I wish everyone to enjoy 
the new year whether they are 
Estonians, Russians or Chinese, 
and all the best to everybody 
Happy New Year!!!

Tähelepanu kõik õpin
gutest kurnatud noored!
Pakume teile suurepärast 
suusareisi Otepää mägedesse. 
Suusapuhkus toimub 26.-27. 
veebruaril, ehk siis laupäeva 
hommikul kell 8:00 on minek 
ja  tagasi jõuam e 15:30 
pühapäeval.
Laupäev Kogunetakse 7:45

EBSi ees. 11:30 jõutakse 
Tamme külalistemajja, kus 
jagatakse rahvas tubadesse. 
12:00 sõidetakse Kuutsemäele 
19:00 sõidetakse ööbimiskohta, 
kus kell 20:00 on õhtusöök. 
Õhtul köetakse sauna ja 
tutvutakse Otepää pidutsemis- 
võimalustega.
Pühapäev 11:00 hommiku

söök ja kell 12:00 väljasõit 
Tallinna suunas.
Osavõtumaks on 150.- krooni 
ja kaasa saavad ainult 30 
ki iremat registreeru jat. 
Registreeruda saab ruumis 204. 
Soovitav kaasa võtta soe pesu, 
sussid, hambahari ja puhtad 
sokid.

Hind sisaldab:
sõit mugavas bussis 
transport Kuutsemäele ja 

tagasi
majutus Tamme külaliste

majas
õhtusöök ja hommikusöök 

Tamme külalistemajas 
õhtune saun

Tasub teada:
Mäepilet täiskasvanule 3 

tunniks 140 krooni, 6 tundi 
160 krooni, päevapilet 190 
krooni.

Mäesuusad 300 krooni päev, 
lumelaud 400 krooni päev 
(tasuks mõelda Tallinnast 
laenutamise peale kui endal 
varustus puudub).

Õnnelikud, äsja abielusadamasse jõudnud Elisa ja Cyrill

mailto:Helen.koht@mail.ee


(Some of them are missing, 
because they haven't arrived yet)

Lily and Anne-Valerie 
Austria and German

Adeline Do 
France

Frans Stroband 
Netherlands

Florence Rigudel 
France

Guido Giorgi 
Italy

Baptiste Huber 
France

Katharina Zmeck 
Austria

Gerald Jobst 
Austria

Harri Tarkiainen 
Finland

Guillaume Hemery 
France

Dorothee Schnez 
France

Marie-Victorie
Chavannaz

France

Niels Hollender 
Germany

Maxime Mazuy 
France

Nicholas Coudrais 
France

Patrick Halbmann 
Switzerland

Pierre Yves Boulet 
^  France

Susana Silva 
Switzerland

Sarah Göbel 
Germany

Saskia Bolscher 
Netherlands

Suvi Niemi 
Finland

We tntroduce to You the ERASMUS 
Students at EBS This Semester:

Erik Meuwissen 
Netherlands

Cornelia Kawall 
Germany

Einar Eyjölfsson 
Iceland

Giovanni Bertarini 
Italy

Pim van Daatselaar
Netherlands



CoseT PyccKHX üporpaMM
M u  Ha^HHaeM HOBym pyõpHKy, KOTopaa paccKa^KeT BaM o paõoTe pyccKHx nporpaMM 
B 3cT0HHH. Cero^HH Mb: paccKa^KeM o paõoTe CoBeTa PyccKHx tlporpaMM npn EBS.

CoBeT cnê HT 3a cooTBeTCTBneM 
nporpaMM noTpeÕHoeTHM coBpe- 
MeHHoro pMHKa, a TaK^e yqaciByeT  

B KaqecTBe KopnopaTHBHbix napT- 
HepoB B pa3BHTHH H ynyqmeHHH 
nporpaMM.

B cocTaB CoBera Bxo^m AHaTOJiHH 
KaHaeB (npe^ce^aienb coBeTa AO  
"Transiidikeskus"), Aa^y Jlyynac 
(npe^ce^aTenb coBeia AO  "Pak- 
te rm in aa l"), O e^op  EepMaH 
(npe^ce^aTejiB npaBneHHH B LRT 
Group), lOpHH IlIexoBuoB (reHe- 
panBHMH anpeKTop AO  "M ep - 
Trans"), AneKcannp ToxapeB (qneH 
npaBneHHH AO  O N ISTAR ), Huua
CbtTHHK (^HpeKTOp TaJIJIHHHCKOH 
TbIHHCMR3CKOH PeaJIbHOH UlKOHbl), 
H n bH _  H H K n (̂ ) op o B- ( rn a B H M n 
pe^aKTop ra3eiH «Mono^e^b 
3C T 0H H H ») H PanBO B ap e  
(npe^npHHHMaTenh).

HaM y^anocB noõece^oBaTb c

ô HHM H3 qjieHOB coBeia - Hnben
HHKH(̂ OpOBMM:

KaKoe y Bac 0Õpa30BaHHe?
OmtocoBCKHH (j)aKyjiBTeT Ypanbc- 
Koro Tocy^apcTBeHHoro YHH- 
BepcHTeTa
AcnnpaHTypa M 0CK0BCK0r0 Tocy- 
^apcTBeHHoro YHHBepcHTeTa no 
cneuHajihHOcm HCTopHH (])HJio- 
CO(j)HH n MCTOpHH eCTeCTB03HaHH3! 
(humanity)

BM yqacTBOBajiH B KaKHx-jiHÕo 
MOJio^e^Hbix opraHH3auHHX?
KoHeHHO, B TO BpeMH HeJIb3H ÕblJIO 
He yqacTBOBaib. KOMCOMOH. 
npo(^)coK)3. Ciy^eHTqecKHH 
CTpOHTeitbHblH OTpR̂ . HaHHHaJI 
pĤ OBMM, 3aKOHHHJl KOMaĤ HpOM 
KyHÕbimeBCKOH oõJiacTH.

HTO BM ^yMaeTe 06 0Õpa30BaHHH 
npe^JiaraeMOM EBS?
H,ejieHanpaBneHHO H ôcTaTOHHO

nparMaTHHHO. M eHee aKa^eMHHHO, 
no TOMy, KaK HacToamce 0Õpa30-
BaHne - 3TO «y^oBneTBopeHHe 
jim H oro  jnoõonbiTCTBa 3a rocy- 
RapCTBeHHMH CHŠT», KaK 3TO ÕblJTO B 
CoBeTCKOM C0K)3e.

CoBeT CTy^eHTy: KaK HaHTH 
xopomee MecTO npaKTHKH?
3 lO  CpaBHHMO C nOHCKOM paÕOTM. 
B ce 3aBHCHT OT CTy^CHTa. 3apaB0- 
Mbicjine n paõoTOcnocoÕHocTb - 
0CH0BHbie q e p rb i y c n e u iH o ro  

CTyjteHTa. C iy^eH T MO)KeT OKa- 
3aibCH o6y3on (^npMM nnn Ha- 
oõopoT nepcneKTHBHMM coTpyn- 
HHKOM, CnOCOÕHMM nOCO^eHCTBO- 
BaTb pa3BHTHK) (j)HpMbl.

KaK BM cqHTaeTe, r^e Jiyqme 
npoxoRHTb npaKTHKy?
B  M aneHbKon (^npMe õ o jibm e  

pncKa, TpeõyeTCn caMOCTO- 
aTejibHOCTb. Oco6eHHO neTOM, 
Kor^a qacTeHbKO Ha MecTO

O T n p a B H B n ie ro c H  B o m y c K  

corpy^HHKa 6epyT npaKTHKaHTa. 
M a n e H b K a a  (j)H pM a T p e ö y e i
«JTHHHOCTb».
B õojibuion (^npMe ycTORBuinecH 
npaBHna, CTaH^apTM n Meio^M  
paÕOTH. B03M0)KH0CTb peajiH3o- 
BaTb TeopeTHHecKne 3HaHHe Ha 
npaKTHKe B MaKCHMajibHO npHÕnn- 
/KCHHblX yCJlOBHUX K H3yqeHHOMy.
Eojibman (^HpMa Hy)K^aeTCH B 
CTy^ettTax yMemHx «paõoTarb B 
KOMaH^e»

Ha Baui B3rjiHR, KaKHe c^epbi 6n- 
3Heca Hanõojiee nepcneKTHBHM?
B BOCTOHHOH EBpone 3aK am n- 
BaeTCH HH^ycTpnajibHoe oõmecTBo. 
OHO nojwoBanocb nporH03aM. 
C e n s a c  3cT0HHH n e p e^ H B aeT  

n e p H O R  n e p e x o ^ a  K n o c T -  

HH^ycTpnajibHOMy oõmecTBy. B 
^aHHOM cjiyqae o^eHb cnoxm o  

n p 0 r H 0 3 n p 0 B a T b .  M o ^ e n b  
OÕmeCTBa Coe^HHÖHHblX UlTaTOB

AMepHKH, r^e rocyjiapcTBo TpaTHT 
ReHbrH Ha y^0BJieTB0peHHe 
HHTenneKTa (nojieT Ha Mapc), mm 
MÔ enb IÜBeHHH, r^e rocy^apcTBO 
3a6oTHTCH o couuajiBHOM 6jiaro- 
nonyqHH HaceneHHH. J^yMato, HTO 
npe^npHHTHH H opraHH3aunH 
CBH3aHHbie C BblCOKHMH TeXHO- 
jiorHHMH HaHÕonee nepcneKTHBHM. 
3 io  He 06H3aTenbH0 H3 oõnacTH 
MH())0TeXH0J10[HM, MO/KeT 6bITb H 
nCHXOHOTHH.

CTOHT jiH exaTb 3a^paHH^y 
CTyaeHTOM no oõmeHy?
CryjeHTbi Bcema Kyaa-TO exajin. 
PaHbHie Ha CaxajiHH, Tenepb B 
EBpony.

CnacHÕo 3a OTBeTM.

Pe^aKiiHH ^aeT HHTepecHHe H 
aKTyajibHbi BonpocM K õy^ymHM 
repOHM HaUIHX HHTepBbM.

^eKaõpb

B aeKaõpe B KOHnepTHOM 3ajie uepKBH Niguliste npomeji poiKRecTBeHCKHH 
KOHuepT. Xop EBS nopa^oBan Hac npeKpacHOH pwK^ecTBeHCKOH 
nporpaMMon.

B cepe^HHe ^eKaõpa npouuioro ro^a Hac noceTHn ynonHOMoqeHHHH no 
^enaM 3K0H0MHKH H (^HHaHCOB EBponeHCKOH KOMHCCHH rocnojiHH Joaquin 
Almunia (HcnaHHx).Ti

rocno^HH Joaquin Almunia 6ece^yeT c Tiiä Maria Reimal 
npeno/taBaTeneM ncnaHCKoro a3HKa B EBS

HHBapb

B HHBape MM c/iaBajiM 3K3aMeHbi! TaK/Ke y CTyjteiiTOB EBS ÕM Jia 
yHHKaitbHa^ B03M0^(H0CTb B3HTb ypOKH BepXOBOH e3^M no HbrOTHOH HeHe 
Ha Hnno^poMe B ToH^n.

<PeBpajib

ÜMOTpHTe HH^opManmo Ha ebsikas.ebs.ee
üopraji Haxo^HTca B pa3pa6oTKe; B cKopoM oyaymeM OH Ha^nei paõoiy 
TaK)Ke H Ha pyccKOM a3MKe.

HasHHaeTCR paccbiJiKa HOBOCTen Ha pyccKOM H3MKeü! Ha Hee MO^HO 
no^nHcaTbCH n nonyqaTb HH^opMaunio Ha po^HOM H3MKe 060 Bcex 
MeponpHHTHHX. Ecirn BM eme ne nonyqnjin nncbMO, TO nnmnTe: 
dmitri. kukushkin@eb s. ee

Un Weekend Tres Chic!
lounge 'g a  +  küünlad ja  
Buddha kujud. Meile jättiski 
ta pigem Zounge' i kui ööklubi 
mulje ning seetõttu liikusime 
üsna pea peale maitsvate 
kokteilide lõppemist edasi 
suhteliselt sürri (vähemalt 
meie jaoks) klubi poole, mille

Kui klubi ette jõudsime, oli 
seäl kaks pikka jäijeltorda: 
VIP-jäijekord, kus oli umbes 
sada inimest ja järjekord 
teistele külastajatele, kus oli 
natuke üle saja inimese. Meil 
vedas jälle ning seega ei 
pidanud me järjekorras 
seisma.

paksult rahvast täis ja oli näha, 
et tantsimist nautisid tõeliselt 
kõik - muusika lihtsalt oli nii 
super ja kaasakiskuv.

Studio 51 on avatud kolma
päevast laupäevani, igal õhtul 
avatakse uksed kell 22.00, klubi 
suletakse 04.00. Vanusepiirang 

on ko lm a-päev iti 20a, 
neljapäeviti ja reedeti 22a 
ning laupäeviti 24a. Meil 
muidugi vedas ja saime kõik 
sisse hoolimata vanusest. 
Studio 51 oli selline klubi, 
kuhu oleks nõus tagasi 
minema iga kell, sest ta jäi 
meelde just oma muusika
stiili, vägeva sisustuse (eriti 
need suured kullakarva 
J^co-ba/As') ja glamuurse 
õhkkonna pärast.

Susanne Söödot BBL 2,
su.sie@omat(do.ee 
Ruth Rätsep BPA 2,
ruth. rat3ep@ebs. ee

K u n a  m e i e  k o o l i  
meelelahutusmeeskond 
hakkab sellest semest
rist oma sariüritusi 
k o r r a l d a m a  u u e s  
kohas - R.I.EFis (mitte 
enam Prives), kutsuti 
asjaga seotud isikud 
eelmise semestri lõpus 
R.I.EFi koordinaatorite 
poo l t  vee t ma  üht  
nädala lõppu Helsingis 
R.I.F.Fi oman ike l e  
kuuluvaid klubisid  
külastades .  Ü r itu s e  
eesm ärk  o li o m avah e l 
paremini tutta-vaks saada 
ning võrrelda Eesti ja  Soome 

klubikultuuri.

Kohale jõudes selgus, et 
klubid asuvad põhimõtte
liselt hotelli kõrval ja  hooli
mata sellest, et nende kaugus 
üksteisest ei ületanud 250m, 
oli viimne kui üks neist 
pidutsejaid pilgeni täis ja  
seda juba alates kella 22-st. 
Huvitav oli veel see, et 
Helsingis on klubidel väga 
konkreetsed sihtgrupid.

Klubituur algaski ühemõtte
lise nimega kohast CZub, kus 
vanusepiirang sätitud 21 

peale ja  ukse taga kell 
kümme inimesed sabas. Koht 
sarnanes meil hiljuti avatud 
Kubriku stiilis Stereo88

erinevates saalides mängiti 
soome poplaule ja  rokki. 
Klubil oli nimeks OnneZa ning 
eredaima mulje jättis kori
dor, mille seinu kaunistasid 
hiiglaslikud fotod erinevatest 

kuulsustest. Iseenesest väga 

analoogne R.I.EFiga, kust 
võib samuti selliseid pilte 
leida, kuid sellest hoolimata 
lasi silmal end puhata. Kuna 
m uusika  ei o ln u d  ju st  
siinkirjutajate maitse, liikusi
me edasi viimase, Helsingi 
suurima klubi poole nimega 
Studio 51.
Studio 51 on eeskuju võtnud 
klubist Studio 54, mis tegutses 
New  York City's 1970-80nda- 
tel, ja põhiliselt mängitakse seäl 
seetõttu ainult tolle aja hittlugu- 
sid. Tantsupõrand oli kogu aeg

Ja lõpetuseks mõned tähele
panekud Eesti ja  Soome 
klubide võrdlusest. Lisaks 
sellele, et erinevalt Eesti klubi
dest oh Soomes iga klubi taga 
alates kella kümnest õhtul 
pikad jäqekorrad ja kõik klubid 
olid rahvast täis, oh teistmoodi 
ka see, et DJ mängitud paar 
viimast lugu olid aeglased. 
Silma hakkas samuti, et kui 
tavaliselt on igas Eesti klubis 
enam-vähem sarnane selts
kond, siis näiteks Studio 51-s 
oli väga palju erinevaid inimesi 
ja nad kõik said omavahel 
normaalselt läbi. Seega võib 
kokkuvõttes öelda, et Helsingi 
ööelu on kirev ja huvitav ning 
igal juhul väärt oma silmaga 
kaemist.

H äm u  HRyT... BMCTynaTb ncpcji ajrrapeM M 
COÕpaBIUHMHCH TOCTHMH



Gavan Duemke: A Guest Lecturer with a Difference
"i wish you to be wise enough to understand that making money and having a great job

is not a goal but only a too! "

Jekaterina Luisma, BBL 2
Je^aterma.Lmsf7m@ebs. ee

.. .It was a usual day in EBS when 
I visited our career centre and 
they told me that there will be a 
meeting with a person who 
graduated from the Oxford 
University after the lectures on 
October 21 in the hall of EBS. 
Actually, that was all the 
information I got, but being a real 
"EBS daughter", I went to the 
meeting. To my great surprise the 
room was full of such "daughters 
and sons" like me. I remembered 
the previous meeting with the 
German Embassy where less than 
25 people were present. I am 
glad that so many people came 
this time, because our students 
unfortunately miss out on a lot of 
interesting meetings - sometimes 
because of the lack of time, 
sometimes because of the lack of 
information or bad timing...who 
knows...
...Well, about the meeting. A tall 
and bald person stood in front of 
us. From the very first second he

Gavan Duemke: "By the way; 7 
usuaiiy have more hair (liA:e in 
the picture), but just be/bre J 
came over 7 iost a bet with a 
coHeague on who can eat more 
burgers and iost,"

began to talk informally which 
helped us to relax and take part in 
the conversation . Gavan  
Duemke is a member of the 
Hedge Analysis & Execution team 
in London. Prior to joining 
Chatham he has held analytical 
and project-based consulting jobs

in corporate and real estate 
finance in Germany and the 
United Kingdom. Gavan is fluent 
in German and English, received 
an officer certificate from the 
German army a BA in Business 
A dm in is tra tion  from  the 
University of Cologne and an 
MBA from the University of 
Oxford.
Gavan didn't talk about difficult 
and intense things. He simply 
told us his story trying to show 
some tricky aspects of today's life 
and specify some problems that 
are very actual in our days: 
finding a job, applying for it, 
going on an interview and 
choosing the right place of work. 
He summarised the most typical 
aspects of all this long and 
tiresome process in a very simple 
way Here I would like bring out 
some main points of Gavan's 
speech:

1. Start with the completing of a 
list, which will include all the 
companies you are interested in 
and you would like to work at. 
The more unfamiliar the brand

TTÜ majandusteaduskonna 
dekaan nüüd EBS is

Helen Koht
HeZen. /coht@ebs. ee

25. oktoobril 2004. aastal valis 
EBSi sen at ü h e h ä ä ls e lt  
majandusteooria õppetooli 
juhatajaks endise Tallinna 
Tehnikaülikooli majandus
teaduskonna professori Alari 
Purju. Professor Puiju asus EBS 
majandusteooria õppetooli 
juhatama käesoleva aasta 1. 
jaanuarist.

Alari Purju on lõpetanud Tartu 
Ülikooli majandusteaduskonna 
majandusküberneetika erialal, 
majandusteaduste kandidaadi
kraadi (Ph.D) kaitses ta Eesti 
Teaduste Akadeemia Majandus
instituudis.
Majandusteaduste magistri
kraadi on Alari Purju omandanud 
1995. aastal Kesk-Euroopa 
Ülikoolis ja New Yorgi Osariigi 
Ülikool Albanys. Täiendanud on 
ta ennast ka Kesk-Euroopa 
Ülikoolis Prahas ja Bentley 
Kolledžis USA-s.
Professor Puiju on stazeerinud 
Turu Kaubandusülikoolis, 
Jaapani Planeerimisagentuuri 
Majandusuuringute Instituudis, 
Stockholmi Majandusülikooli 
Ida-Euroopa Majanduse Insti
tuudis ning Viini Kraadiõppe 
Instituudis.
A la ri Purju on Am eerika 
Majandusteaduse Assotsiatsiooni 
ja Rahvusvahelise Atlantilise 
Majandusseltsi liige, samuti 
kuulub ta Poliitikateaduste

Akadeemiasse New Yorgis. Vaadates härra Puiju tausta, võib
Alates 2001. aastast on professor julgelt tõdeda, et tal on väga lai
Purju Haridus- ja Teadusminis- silmaringja palju kogemusi. Oma
t e e r i umi  kiire elu-
teaduskom " I I " * , " " " ** - - tempo juu-
^ ^  ^  - „Ans on üldiselt tava, et asutust juhtinud , . ,.p e t e n t s i  ____ _________  . . ....... .. res leidis

 ̂ i inimesed alluvatena samas edasi ei tööta' .. . ^ .
n o u k o g u ______. . . . . . . .  ,, . „ . . .  „ . . .  Alari Purju
liige, ala
tes 2002. aastast Eesti Vaba-riigi 
Pr es i dendi  Akadeemi l i s e  
Nõukogu sotsiaalkomisjoni liige. 
Aastast 1998 on Alari Puiju 
Lappeenranta Tehnoloogia- 
ülikooli külalisprofessor.

õnneks ka 
aega,  et vastata paar i l e 
„Tudengilehe" küsimusele - selle 
i n i t e r v j uu t oome  t e i eni  
Tudengilehe järgmises numbris.

names are - the better!!!
2. Send a physical letter to the 
company
3. Wait for some days for the 
reply If you are still waiting, call 
the company and ask about your 
case!!!
4. When you get an invitation to 
the interview, relax and don't 
play a role during the interview.
5. When you get several offers, 
you have to sit and think 
carefully where your place is and 
which company suits you best.

When reading it that seems so 
simple and understandable, but 
just imagine how many mistakes 
you could make or have made 
already while you were searching 
for a job! Of course, this is not the 
Bible, but it is an experience of 
one person who was unemployed 
for an entire year af ter 
graduating and who has already 
achieved something by his early 
thirties. The wise studies from 
another ' s  mi s t akes  and 
experience!

A month later Gavan Duemke 
came back to give us one more 
lecture. This time he focused 
more on finding a job and writing 
a CV We interviewed Gavan 
about his experience in EBS and 
his future plans.

Why did you decide to come 
to Estonia?
I came to Estonia by chance. I had 
to take out some vacation as I can 
only carry a fraction over to the 
next year. As I never take whole 
weeks off, I wanted to go 
somewhere that I can fly to in 
roughly two hours from London. 
First I thought about going to the 
South, but then I thought: I have 
done this so many times, let's go 
somewhere totally new. And I 
picked Estonia.

What motivated you to give 
lectures in EBS?
Well, I usually travel with friends, 
as I hate being all by myself. I 
made the "mistake" to first book 
the flight and the hotel and only 
then ask around who would like 
to join me. All my friends were 
busy and I ended up having to do 
it alone. I thought: Let's make 
sure I can go somewhere and do 
something useful. I had the idea 
of talking about something at a 
business school and again by 
pure luck found EBS on the 
Internet. I then e-mailed and 
called the school up to say: Hey I 
am in town, can I come over and 
talk about something? And, 
indeed, somebody made the 
mistake and said: Yes, come on 
over and talk about living and 
working abroad.

What are your experiences 
from the lecture you gave at 
EBS?
Let me be honest here: I have 
some positive and some negative 
feedback for you guys!
- Positive: You are all very

b r i g h t  and i m p r e s s i v e  
individuals. You have exceptional 
cohesion as a group and show all 
the signs of becoming very 
successful in the future.
- Negative: Some of you don't 
believe what I just said - don't be 
so shy and
passive. Drive the world around 
you and don't be driven by it!

What are your future plans? 
Will you connect your 
career with teaching?
My future plans: I really have to 
say I am sort of a random guy If 
you had asked me 5 years ago 
what I would be doing today I 
would have given you a totally 
different answer. So, this time my 
prediction will probably be 
wrong again: I will continue 
working with derivatives. I found 
the ideal company for me and I 
found the ideal work for me. So I 
am happy from that aspect. 
However, work and earning 
money should only be a part of 
what people do with their lives. I 
always had a great interest in 
teaching and I think I am OK in it
- for example I used to teach my 
classmates in finance when I was 
doing my MBA and to my great 
f r us t r a t i on  they  wo u l d  
afterwards get better marks than 
I did. I would love to get involved 
more deeply in teaching. In 
addition, I am also getting more 
and more involved in charity For 
instance I set up a grant scheme 
with the Estonian Academy of 
Fine Arts to support the excellent 
work they do - if you are 
interested in arts you should get 
to know these guys! Apart from 
that my major plan is to just 
relax, read, travel and have a 
good time.
What would you like to wish 
and  s u g g e s t  to EBS 
students?
I would like to wish all of you that 
the hunt for good jobs and the 
money you want to make will be 
successful. What I wish you even 
more is that you are wise enough 
to understand that making 
money and having a great job is 
not a goal but only a tool. The 
goal is to live a happy healthy 
and fulfilled life. I suggest to you 
that every once in a while you 
check if the money and your 
career are still a tool or if you 
have fallen into the trap and 
made it a goal. Have a happy 
2005 and feel free to always e- 
mai l  me on g d u e mk e @  
chathamfinancial.com as I 
started to like Estonia so much 
that I now travel back and forth 
regularly Looking forward to 
having a cup of tea with you next 
time I am in town!

* If you want to read the full text, 
s e e  w e b  p a g e :  
http ://ebsikas.ebs.ee



EBSi jõuiupäkapikud käisid 
Narva iastekodus

Helen Koht, BBL 1
HeZen. koht@ebs. ee

Detsembris C!ub Prive s 
toimunud EBSi tudengite 
heategevuslikul jõulupeol 
koguti külaliste kaasabil 
üle 50 kingi ,  mil le le  
lisandusid kaks arvutit EBSi 
poolt. Selle kõige abil 
otsustati jõulud sel aastal 
õnnelikumaks teha Narva 
lastekodul.

Eelnevalt võtsid lastekoduga 
ühendust Sirli Kalep, Henri 
Jaanimägi, Sten Varik ja 
Susanne Söödor, kes leppisid 
küll kokku arvutite toomise 
suhtes, kuid jätsid kingid 
üllatuseks. Neljakesi pakitigi 
auto kinke täis ja sõideti Narva 
poole, mis osutus vägagi lõbusaks 
teekonnaks.
Kohale jõudes aga paraku enam 
nii lõbus ei olnud. Kogemus 
lastekodust osutus lõbusatele

kingi tooj ate l e  ootamatul t  
kurvaks ja raskeks, eriti nähes 
mitut päris pisikest last. Ning 
nähes nende siiraid naeratusi ja 
muretuid nägusid, muutusid 
suurte inimeste "suured mured" 
ja igapäevaprobleemid oota
matult palju väiksemaks ja 
tähtsusetumaks.

Narva Lastekodu alustas oma 
tegevust juba mitmeid aastaid 
tagasi aastal 1966, sel aastal 
tähistatakse 2.novembril oma 39. 
sünnipäeva. Lastekodus asub 
lisaks päevakeskus puuetega 
lastele, kus on 12 last, vaiju- 
paigas on kohti 12-nele lapsele.

Narva lastekodus elavad lapsed 
vanuses 2 kuni 18 aastat, hetkel 
on neid 35. Kuigi lastekodus on 
ka lapsi, kes elavad seäl 
sellepärast, et nende emadel on 
raske vaimuhaigus, viibib ena
mus lapsi seäl siiski seetõttu, et 
nende emadelt ja isadelt on 
võetud vanemlikud õigused.

Kõige levinum põhjus selleks on 
j oomatõbi  - vanemad on 
joodikud, peaaegu keegi neist 
pole kunagi töötanud, paljud on 
istunud mitmeid aastaid oma 
kuritegude eest vanglas.

Õnneks on ebsikatel süda õiges 
kohas ja oma jõulukinkidega 
toodi nii rõõmu kui hoolivust ka 
Narva lastekodusse. Lastele jääb 
see pikemaks ajaks meelde ja 
isegi lastekodu juhataja lubas 
seda mitte kunagi unustada. Jääb 
vaid loota, et ka EBS ei unusta 
neid kunagi ning seekordne 
üritus ei jää ühekordseks 
aktsiooniks.

Igatahes mõjutas see reis 
sügavalt kõiki neid nelja noort 
EBS'i tudengit, kes seal ka 
kohapeal käisid.

Lähemat infot lastekodu kohta 
on võimalik saada: 
www.teehead.org

Henri Jaanimägi, BBA-2
Henr: Jaam m agi @ebs. ee

See sõit Narvasse oli tegelikult 
plaanitud üllatusena ning 
mitte keegi  ei pidanud 
lastekodus meie tulekust 
teadma. Narvale lähenedes 
otsustasime siiski laste
kodusse helistada (igaks 
juhuks) ning siis tekitas küll 
hirmu see, et keegi  ei 
vastanud. Tagasi sõita oli aga 
hilja ja nii otsustasimegi, et 
sõidame ikka edasi.
Lastekodu leidmisega meil 
erilisi probleeme ei tekkinud. 
Maja ise oli üsna viletsas 
korras - esimesel korrusel ei 
olnud elektrit jne.
Hoovis oli mitu last, kes kõik 
hakkasid meilt kohe midagi 
vene keeles küsima (keegi seäl 
eesti keelt ei osanud). Kuna 
mina olin grupis ainuke, kes 
vene keelt oskab, siis olin seäl 
ka tõlgi eest. Huvitav oli 
sealjuures see, et paljud 
küsisid mult ise, et kas ma olen 
tõlk.
Juhatajat majas ei olnud, oli 
ainult paar kasvatajat. Lapsed 
aitasid meil kingitused tuppa 
viia ning loomulikult tahtsid

kõik neid kohe ka avama 
hakata. Mille peale palusime 
meie, et seda võiks siiski ehk 
jõuluajal teha.
Pärast lastekodust lahkumist 
olime tugevalt oma muljete 
mõju all. Näha väikesi lapsi, 
kellest mõned on vähem kui 
aastavanused ning kes kasva
vad sellistes tingimustes on 
üsna kurb. Samas pakkus 
meile aga rõõmu see, et lapsed 
olid kingituste üle tõesti 
õnnelikud. Selline tähelepanu 
pole neile ammu osaks 
saanud. Ning näha seda, 
kuidas laste silmad rõõmust 
säravad, oli väga meeldiv. 
Järgmisel hommikul helistas 
mulle lastekodu juhataja, kes 
oli VÄGA õnnelik. Ta ei osanud 
isegi arvata, kui palju kingitusi 
me toome. Ütles et nad ei 
unusta meid ning tänas 
ohtralt.
Kahju on muidugi sellest, et 
inimestele tuleb vaid pühade 
ajal meelde see, et meie abi 
vajatakse (kui siiski). Tege
likult aga ei ole ju seda ka 
muudel aegadel nii raske 
meeles pidada...

Kossupoisid said tuteristsed!
Keijo Piikmann, BBA 2
Kei;o.pükr7Mnn@ebs.ee 
Harri Liipa
TiaryyJüpa.OOi @ma^.ee

Oktoobris  kooskäimist  
alustanud EBSi korvpalli ̂  - 
poisid osalesid jaanuari 
teisel nädalavahetusel SSE 
Riga poolt korraldatud  
kõrgetasemelisel korvpalli
turniiril Riias.
Meeskonnad olid turniiril jaota
tud kolmestesse alagruppidesse. 
EBSi võistkond sattus loosi tahtel 
ühte alagruppi korraldaja- 
meeskonna SSE Riga ja Leedu 
ülikoolide valitseva meister
meeskonna VDU'ga.
Esimeses mängus võõrustaja SSE 
Riga vastu alustasid poisid kerge 
ehmatusega. Kohe alguses jäädi 
9-0 kaotusseisu, kuid paari- 
kolme minutiga said mehed oma 
mängu käima, seis suudeti 
viigistada ja juhtimagi minna. 
Tasavägine heitlus kestis teise 
veerandaja keskpaigani, siis 
tekkis meie meeskonnal jälle 
tõsisem mõõnaperiood, milles oli 
kindlasti oma osa ka kohtunike 
tegevusel, mis poiste meeleolu 
alla viis ja mängurütmi segi lõi. 
Koduvõistkonna efektsete kukku
miste peale kohtunikebrigaadi 
poolt antud kergekäelised vead 
meie meeste vastu jäid arusaama
tuks isegi korvpallivõhikule. 
Paslik oleks siinkohal ära tuua 
meie spordijuhi Harry Liipa 
kommentaari platsil toimunud 
tegevusele: "Tundus, nagu ei 
mängiks me ärikooli, vaid 
lavakunsti kateedri meeskonna 
vastu". Võidetav mäng. Tunda 
andis vähene kogemustepagas ja 
treeneri puudumine.
Teises mängus VDU vastu oli 
kohe algusest tunda suurt taseme 
vahet. Tõsisemalt suutsid meie

mehed vastupanu osutada vaid 
kolmandal veerandajal, mil oli 
mängu saatus juba otsustatud ja 
vastasvõistkonna mängijad end 
veidi lõdvemaks lasid. EBSi 
poiste arvamuse kohaselt võiks 
sellise koosseisu ja tasemega 
meeskond vabalt pretendeerida 
karikale Eesti Meistriliigas. Aga 
see selleks. Päästa polnud enam 
midagi. Vastaste tsentrite pikkus 
ja tagamängijate kiirus olid 
seekord meie meestele liig mis 
liig. Nii tuligi vastu võtta 
jäijekorras juba teine, seekord 
aga suureskooriline, kaotus. Kui 
suur, jätaksin heameelega 
asjaosaliste endi teada - kui 
tahavad siis räägivad. Aga mis

peamine - kõigil oli lõbus!
Finaalis kohtusid meie mehi 
korralikult õpetanud VDU 
meeskond Leedust ja kohalikud 
ässad Ventspils Augstskola. Et 
anda lugejale aimu finaali 
tasemest, tooksin siinkohal välja, 
et nädal enne turniiri mängis 
Ventspils augstskola Tallinnas 
TTÜ spordihoones Dalkia/ 
Nybitiga ning pärast tasavägist 
mängu kaotati vaid 5 punktiga. 
Mõlemad meeskonnad olid 
kõvast puust ja nagu arvata oligi 
võis finaalis tunda pinget ning 
ärevust lahtihüppest lõpuvileni. 
Parim näide sellest oleks, et juba 
teisel mänguminutil eemaldati 
kakluse pärast kaks mängijat.

Mäng ol i  vägev,  kumbki  
meeskond ei kavatsenudki teisele 
alla vanduda. Peaaegu kogu 
mängu juhtis meie alagrupi liider 
VDU, kuid lõpuminutitel suutis 
Ventspils augstskola seisu 
viigistada ja ettegi minna. 
Ventspils võitis vaid seitsme 
punktiga.
Et asi liiga tõsiseks ei läheks olid 
korraldajad hõlmanud kavasse 
ka kolmeste viskamise ning 
efektseimate pealtpanekute 
võistlused. Mõlemas esinesid 
tubl ist i  ka mei e mehed.  
Tulemusega 5 kolmest minuti 
j ooksul  jäi  He i g i  Soppe 
keskmisest tasemest ülespoole, 
kusjuures võiduks oleks vaja

o l nud va i d  kahte  vee l .  
Pealtpaneku võistlusel aga 
lammutas Timo Toobal end 
raudselt kolme parema hulka, 
välja kuulutati aga paraku vaid 
võitja.
Üldkokkuvõttes võib üritusega 
igati rahule jääda. Kõik veetsid 
meeldejääva nädalavahetuse 
n i ng  k o d up o o l e  sõ i de t i  
t a g a t a s k u s  e s i m e n e  
rahvusvahelise turniiri kogemus 
EBS 1 eest mängides. Seda poleks 
suuteline andma ka kõige 
intensiivsem treening.

No mõned korvpallipoisid on ikka liiga pikad

http://www.teehead.org
mailto:kr7Mnn@ebs.ee


The Traditions of the Vaientin s Day
Jekaterina Luisma, BBL 2
Jekaterma.Luisma@ebs.ee

...One of the most beautiful and 
kind holidays is near us. When 
the calendar leaf is turned to 
February we start to think of love. 
February has for centuries been 
designated as the month for 
lovers,  wi th the primary 
celebration taking place on 
February 14, St. Valentine's Day 
We send cards, flowers, and 
candy Valentine's Day reminds us 
to tell our loved ones just how 
much we care about them.

Millions of people celebra% 
February 14 as St. Valentine's 
Day. Everyone knows that this is 
the holiday of love and friendship 
but not all are aware a 
history of this hoh 
take a brief  
background o

holiday

The tradition of tl&t^alentine's 
Day was started in%hg ̂ imes of 
the Roman Empire^m ancient 
Rome, February 14th was a 
holiday to honour Juno, who was 
the Queen of the Roman gods and 
goddesses. The Romans al! 
knew her as the goddess 
women and ^mgrriage. Th^! 
following d a#  February 15th, 
began the Feasr^L^ercalia.

The lives of young boys and girls

one of the customs of the 
peopie was name araiAUHĤ un 
the eve of the fes^val of 
Lupercalia, the nagysof Ro 
girl s of

)er and plaHZ into i%rs. Eachgg

duration 
girl who 
the

the festival with the 
chose. Sometimes 

ildren lasted 
ten, they 

would later

apprehended and dragged before 
the Prefect of Rome, who 
condemned him to be beaten to 
death with clubs and to have his 
head cut off. He suffered 
martyrdom on the 14th day of 
February about the year 270.

Under 
laudius, 
any

campaign Claudius tl̂ H 
was having a difficu 
getting soldiers to join 
military leagues. He believed that 
the reason was that Roman men 

id not waBaLto leave their loves 
nRm m e^^^^esu lt, Claudius 

cancelled air marriages and 
a^ements in Rome. The good 

Saint Välsntine wAs a priest in 
Rome in the ^ays of Claudius II.

Saint Marius aided the 
martyr): ancEmecretly 
Uples, at̂ d foi^&s kind 

was

^me it was the custom in 
very ancient custom

At
Roiaggg
indlggH^o celebrate in the month 
of February the Lupercalia, feasts 
in honour of a heathen god. The 
pastors of the^&adv Christian 
Church 
do

n

for valentines, or saints as 
patrons for the coming year, 
began in this way

I wish all the people a happy St. 
Valentines Day. Be considerate 
and kind to each other! Do not 
forget about the people who love 
you, need you and care about 
you. Never forget your parents, 
f r i e n d s ,  c h i l d r e n  and 
sweethearts. If there is at least 
one person in the world who 
loves you, you are really a happy 
person!
So, love each other and care 
about each other, because only 
oving hearts would l ive 
rever...

"To love" means to live the life, 
of the person whom you love.

L. Tolstoi

- vaikscvooiulisc jõe tasasest vulina;
- kevadkannikestest;

- paljajalu kõndimisest kastemäijas rohus;
- kärestiku kohinast;

- kastm is voolikust purskuvast 
värskendavast veejoast;

- vikerkaarest purskkaevu veepritsmeis;
, y  kivi paitavt^sLiaealmgatüsest; 

-lainest, misjeähnab kaldaliivale kobrutavat 
vahtu;

j^iveski katkematust lehmast;- v$ 
- hoi dkukastesest ämblikuvõrgust;

- jaheda allika selguse st;
- konnapoegadest tiig s; 

etaevast hoidvast järve reeglist;
Lnale trummeldavast vihma:

P Brown "Parimad soovid 
Luuletused ja mõtted pär 
http://miksike.ee/docum(;

Sonnet 18
Shall I compare thee to a summer's day? 

Thou art more lovely and more temperate: 
Rough winds do shake the darling buds of Maie, 
And Summer's lease hath all too short a date: 
Sometimes too hot the eye of heaven shines, 

And often is his gold complexion dimm'd, 
And every faire from faire some-time declines, 

By chance, or nature's changing course untrim'd: 
But thy eternall Summer shall not fade,

Nor loose possession of that faire thou ow'st, 
Nor shall death brag thou wandr'st in his shade, 

When in eternall lines to time thou grow'st,
So long as men can breathe or eyes can see,
So long lives this, and this gives life to thee.

- William Shakespeare

mailto:Jekaterma.Luisma@ebs.ee
http://miksike.ee/docum(


Eesti Pu)m

Elisa abiga saab laps mähitud Pruut Elisa tõestab, et on valmis Keijo takistamas pulmalisi
saama abielunaiseks... eesmärgiga saada pudel...

Mhm...mis tegevus see siis onJalakatsumismänguks on preilid end 
sisse seadnud

Isamees Rait soovimas 
pruutpaarile õnnelikke elupäevi

Meeleolu tõuseb, sest laval õn 
tantsulõvi;)

It's time for a kiss

Õnnelikud noored võtmas vastu õnnitlusi

Pulmas ikka valitakse järgmine õnnelik paar, 
kes abiellub - siin nad siis õn

Pulmas oli ka kuulsaid külalisi - 
Gavan Duemke

*


